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Udlændinge- og Integrationsudvalget 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

Udlændinge- og Integrationsudvalget har den 2. december 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 185 (alm. del) efter ønske fra Rosa Lund (EL) til udlændinge- og inte-

grationsministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål nr. 185: 

 

Under besvarelsen af forespørgsel F 2 nævnte ministeren, at børnene fra Morialej-

ren ikke havde et beskyttelsesbehov. Vil ministeren forklare, hvordan ministeren 

kan være sikker på, at børnene fra Morialejren ikke har et beskyttelsesbehov, jf. 

drøftelserne under besvarelsen af forespørgsel F 2? 

 

Svar: 

 

Under forespørgselsdebatten lod jeg forstå, at så længe der er tale om asylansø-

gere, kendes de pågældendes beskyttelsesbehov ikke. Jeg vil derfor gerne under-

strege, at svaret på spørgsmålet, hvorvidt regeringen vil deltage i omfordeling af 

asylansøgere, baseres på, at der netop er tale om asylansøgere, hvis beskyttelses-

behov ikke er kendt. 

 

En stor andel af de personer, der søger om asyl i EU, har ikke et beskyttelsesbehov. 

Derved sigter jeg til, at de ikke vil kunne meddeles opholdstilladelse i Danmark efter 

udlændingelovens § 7, stk. 1-3, da de ikke risikerer forfølgelse i Flygtningekonven-

tionens eller Den Europæiske Menneskerettighedskonventions forstand. 

 

Hvorvidt de børn, der tidligere opholdte sig i Moria-lejren, specifikt har et beskyt-

telsesbehov omfattet af udlændingelovens § 7, stk. 1-3, kan jeg i sagens natur ikke 

udtale mig om før deres asylansøgning er færdigbehandlet, men der vil formentligt 

være nogle af dem, der har. Og for dem, der har beskyttelsesbehov, vil Grækenland 

yde den nødvendige beskyttelse. 

 

Regeringens holdning om, at omfordeling af asylansøgere er en uholdbar løsning, 

er uændret. Omfordeling vil være med til at skabe incitament for flere irregulære 

migranter, hvoraf mange ikke vil have et beskyttelsesbehov, til at begive sig ud på 

den farefulde rejse mod Europa. Efter regeringens opfattelse bør vi undgå dette. 
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